
 
 
 

 
17. august 2007 

 
I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret: 
 
Spørgsmål til Landsstyret vedrørende skolemadsordning 
(Landstingsmedlem Jens B. Frederiksen, Demokraterne) 
 
Begrundelse: 
På Landstingets Forårssamling 2007 afviste Landsstyret et forslag fra Demokraterne om at indføre 
en skolemadsordning, der betalt af Grønlands Hjemmestyre, ville sikre samtlige børn i landets 
folkeskoler mindst et sundt måltid mad om dagen. 
 
Afvisningen blev blandt andet begrundet med, at Landsstyret allerede havde iværksat en 
skolemadsordning. En ordning, der er afsat 6,5 millioner kroner til om året. I Finanslovsforslaget 
for 2008 skriver Landsstyret blandt andet følgende om ordningen: 
 
”Hermed yder Hjemmestyret en ekstraordinær indsats på folkeskoleområdet med henblik på at 
fremme en skolemadsordning for alle elever i folkeskolen, således at eleverne får tilstrækkeligt sund 
mad og derved kan koncentrere sig om undervisningen.” 
 
Ovenstående giver mig anledning til at stille følgende spørgsmål til Landsstyret, som jeg skal have 
svar på inden for en frist på ti dage fra modtagelsen. 
 
1. Hvor mange kommuner har ansøgt om og fået bevilliget penge til at indføre en 

skolemadsordning? 
 
2. På hvor mange skoler er der på baggrund af Landsstyrets initiativ blevet indført en 

skolemadsordning? Landsstyret bedes i skemaform anføre på hvilke skoler og i hvilke 
kommuner ordningen er igangsat. I samme skema bedes Landsstyret anføre, hvor mange penge 
de enkelte kommuner og skoler har fået bevilliget. 

 
3. Indgår der nogen former for brugerbetaling fra forældrene i de skolemadsordninger, som er 

etableret? 
 
4. Anser Landsstyret ordningen som en succes? 


